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۲۵درصد معادن غیرفعال کشور 
فعال می شوند

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت گفت: فعال کردن ۲۵ درصد از معادن غیرفعال کشور 

در برنامه کاری امسال وزارت صمت است.
داریوش اسماعیلی روز گذشته بیان کرد: چهار هزار و ۴۰۰ 
معدن از کل ۱۰ هزار و ۵۰۰ معدن در سطح کشور،  غیرفعال 

هستند.
وی گفت: از دیگر برنامه های کاری وزارت صمت در بخش 
افزایش ۲۰ درصد ذخایر معدنی،  امسال  اولویت  با  معدن 
افزایش ۲۵ درصدی استخراج از معادن کشور و افزایش ۲۰ 

درصدی محصولات معدنی است.
اسماعیلی ادامه داد: معادنی که پروانه بهره برداری دارند اما 
غیرفعال هستند نیز امسال تعیین تکلیف می شوند، تا هفته 
آینده بخشنامه ای از وزارت صمت به سازمان های تابعه در 
استان ها ابلاغ خواهد شد که افرادی که پروانه بهره برداری از 
معدن دارند تا سه ماه فرصت دارند فعالیت خود را آغاز کنند 

در غیر این صورت معدن واگذار خواهد شد.
وی افزود: امسال همچنین وزارت صمت در نظر دارد که میزان 
اکتشافات معدن ۲۵ درصد افزایش یابد و وضعیت پهنه هایی 
که برای اکتشاف معدن مشخص شده اند نیز سازمان دهی و 

تعیین تکلیف شوند.
معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت امروز چهارشنبه در سفر خود به خوزستان ضمن بازدید 
از معادن نمک در شادگان و آگاهی از وضعیت بهره برداری 
نمک از این معدن، با مسئولان سازمان صنعت در استان در 

خصوص وضعیت معادن استان نشست داشت.

عفو بین الملل درمورد خشونت 
پلیس در بحران کرونا هشدار داد

سازمان عفو بین الملل روز گذشته با انتشار گزارشی اعلام کرد 
که پلیس اجرای تدابیر قرنطینه کرونایی در ۱۲ کشور اروپایی، 
اقلیت های نژادی و گروه های حاشیه نشین را به طور نامتناسبی 

هدف خشوت و سواستفاده از قدرت قرار داده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه خبری عفو بین 
الملل، این سازمان با استناد به اسناد و مدارکی از اتحادیه 
اروپا و کشورهای همسایه، تاکید کرد که اعمال پلیس، مناطق 
فقیرتر و افرادی را که سهم بیشتری از اقلیت های نژادی دارند 

بیش از سایرین هدف قرار می دهد.
طبق گزارش عفو بین الملل، به عنوان نمونه، در منطقه »سن 
سن دونی« که فقیرترین منطقه در فرانسه است و اکثریت 
ساکنان آن را سیاهپوستان یا افرادی با اصالت آفریقای شمالی 
تشکیل می دهند، تعداد جرایم نقض قرنطینه سه برابر بیش 
از مناطق دیگر این کشور بوده است، حتی با وجودی که مقام 
های محلی رعایت تمهیدات قرنطینه ای در این منطقه را 

مشابه مناطق دیگر اعلام کرده اند.
در این میان، بین ماه های مارس تا آوریل )اسفند ۹۸ تا 
اردیبهشت ۹۹ ( در انگلیس عملیات تجسس پلیس لندن ۲۲ 
درصد افزایش یافته که سهم سیاهپوستان به میزان یک سوم 

افزایش داشته است.
عفو بین الملل در گزارش خود عنوان کرد ویدئوهای پخش 
شده از اسپانیا و فرانسه نیز افسران پلیس را در حال کتک زدن 

مردمی با نسب آفریقای شمالی نشان می دهد.
دو افسر پلیس در فرانسه پس از آنکه مشخص شد فردی را 

کتک زده و به وی توهین کرده اند، تعلیق شدند.
»مارکو پرولینی« محقق سازمان عفو بین الملل گفت: خشونت 
پلیس و نگرانی درمورد نژادپرستی بنیادی، مساله جدیدی 
نیست، اما کووید -  ۱۹ و اجرای تمهیدات قرنطینه ای، متداول 

بودن آن را به نمایش گذاشته است.

وزنه برداری اصفهان از دیرباز ورای مرزهای آسیا و جهان 
در بازی های المپیکی هم حرف برای گفتن داشته است. 
موفقیت های وزنه برداران اصفهان در مسابقات آسیایی و 
جهانی و گرفتن سهمیه های المپیکی در سایه مدیریت، 
وفاق و همدلی، مرحله به مرحله برای وزنه برداری استان 
اصفهان رقم خورده تا نامداران مدال آور دیار نصف جهان 
از جایگاه رفیعی در مسابقات بین المللی برخوردار باشند.
همه کسانی که سهمی در رشد و پیشرفت دوره های 
را در این  اند خود  گذشته وزنه برداری اصفهان داشته 
موفقیت های به دست آمده مسرور و سربلند می بینند.

بدیهی است دستیابی به این پیروزی حاصل تلاش و 
کوشش چهره های ماندگار گنجینه طلایی وزنه برداری 
اصفهان نظیر بزرگانی همچون مرحومان اسدی، صیرفیان 
پورو مدیریت ۴۴ ساله نصراله دلوی بزرگ مرد وزنه برداری 
اصفهان در کنار قهرمان آسیا و پهلوان اخلاق مرحوم رضا 
استکی و پس از آن مدیران شایسته و کاردانی مانند سید 
مرتضی سیف زاده نایب قهرمان مسابقات بین المللی 
شوروی سابق و دکتر سعید آذری قهرمان آسیا بوده است.
و  برداری  وزنه  ورزش  پیشرفت  و  توسعه  که  یقین  به 
به  اصفهان  پاورلیفتینگ  و  )بدنسازی(  اندام  پرورش 
مباحثی از جنس مدیریت ارتباط پیدا کرده که به صورت 
کاربردی و براساس شرایط جامعه منطبق بوده و براساس 
مرتفع  نیز  اصولی چالش های موجود  همان مدیریت 

گردیده است.
در شرایط فعلی و در پی تغییر و تحولی که در مدیریت 
هیات وزنه برداری استان اصفهان صورت گرفت ودکتر 
علیرضا کمالیان که سابقه ۲۵ سال کار مدیریتی قابل 
قبولی در ادارات تربیت بدنی )ورزش و جوانان( شهرستان 
های دهاقان، شهرضا، خمینی شهر و کلان شهر اصفهان 
را در کارنامه درخشان خود دارد طی حکمی از سوی سید 
محمد طباطبایی که جایگزین سلطان حسینی مدیرکل 
قبلی شده به عنوان سرپرست هیات وزنه برداری استان 

اصفهان منصوب گردید.
حضور سه هفته ای دکتر کمالیان در این هیات با برنامه 
ریزی بهتری نسبت به دوره رئیس هیات قبلی در امورات 
هیات وزنه برداری استان حاکم شده است که پس از 
رایزنی وهم اندیشی با اساتید و پیشکسوتان باتجربه این 
رشته ورزشی طی نشستی احکام برخی از رؤسای کمیته 
ها تا تشکیل مجمع عمومی انتخاب رئیس هیات وزنه 
برداری استان اصفهان ب احضور استاد نصراله دلوی که 
با وجود کهولت سن و بیماری به عنوان رئیس کمیته 

اخلاق در این همایش شرکت کرده بود اهدا گردید.
هرچند که انتصاب این نفرات نسبی است اما می توان 
به آینده وزنه برداری اصفهان امیدوار بود، چرا که اداره 

کل ورزش و جوانان استان با برنامه ریزی های اصولی 
حرکت رو به جلویی را طی می کند و این پیشروی سبب 
وجود  با  اصفهان  ورزش  بیشتری  شتاب  با  تا  گردیده 

)کروناویروس( توسعه و پیشرفت پیدا کند.
پهناور  استان  ورزش  در  موجود  مشکلات  برخی  البته 
با  بوده  قبلی  مدیر  نگری  سطح  از  ناشی  که  اصفهان 
مدیریت خوب سید محمد طباطبایی یکی پس از دیگری 
از پیش روی ورزش اصفهان به ویژه هیات های ورزشی و 
شهرستان ها برداشته می شود تا افق تازه و روشنی پیش 

روی ورزش این دیار را شاهد باشیم.
در نشست خبرگان و اعضای تجربه دار اهالی وزنه برداری 
افتخارات سرای ورزشکاران  تالار  در  اصفهان که  استان 
اصفهان برگزار شد، دکترعلیرضا کمالیان سرپرست هیات 
وزنه برداری استان اصفهان در سخنانی اظهار داشت: در 
شرایط کنونی که بخاطر شیوع کرونا ویروس ورزش ایران 
و به تبع آن ورزش اکثر استان ها از جمله اصفهان شاهد 
روزمرگی شده است سعی داریم با نگاهی علمی وبا کمک 
شما افراد کاردان و فرهیخته ورزش،  ضعف های موجود 
را به حداقل برسانیم وبا برنامه ریزی اصولی وجمع بندی 
اندیشمندانه جهت عملیاتی شدن اهداف هیات در آینده 

گام برداربم.
کمالیان هدف از تشکیل این مجمع خانوادگی را ایجاد 
تعامل و همنوردی و دستیابی به اخلاق و منش های 
پهلوانی ذکر کرد و افزود: همایش های تخصصی و یافته 
های علمی وکاربردی امروزه به سطحی رسیده است که 
می توان با استمرار وتعمیق این حرکت ومرتبط نمودن 
آن با توسعه وپیشرفت وزنه برداری مبتنی بردانایی دراین 

رشته ورزشی راعینت بخشید.
وی با خاطرنشان کردن توسعه مدیریت و منابع انسانی 
و کسب عناوین قهرمانی به اخلاق در ورزش پرداخت و 
گفت قهرمانان نامدارکشورمان نام پهلوانی را یدک می 
کشند، مثل باستانی کاران، کشتی گیران و وزنه برداران 
پهلوان  در میان مردم  بین ورزشیان و هم  در  که هم 
نامیده می شوند و از محبوبیت خاصی نیز برخوردار می 
باشند. به همین خاطر انتظار دارم هرکسی که به هیات 
وزنه برداری ما ورود می کند باید تمام خصائل پهلوانی را 

مد نظر داشته باشد و از حاشیه سازی پرهیز کند.
دکتر کمالیان تصریح کرد: پهلوان شاخص های گوناگونی 
داردکه جدااز قهرمانی است که روح جوانمردی، فتوت و 

گذشت و ایثارگری از جمله این شاخص هاست. مضاف 
به اینکه باید عدالت، انصاف و مروت در گفتارو کردار 
رعایت شود واین گونه نباشد که فردی را متهم کنیم به 
تهمت های ناروا و اختلاس، زیرا خصلتی بالاتر از قهرمانی 

وجود دارد بنام اخلاق و منش پهلوانی.
وی با اشاره به برخی شایعات و سخنان بی ربط و غیر 
واقعی نسبت به مدیریت قبلی گفت: متاسفانه حرف 
هایی به گوش می رسد که نه تنها در شان یک قهرمان 
نیست که از یک ورزشکار معمولی هم انتظار نمی رود! 
پس بنابراین نباید اظهار نظرهای مغرضانه داشته باشیم.

سرپرست هیات وزنه برداری استان اصفهان از تمامی 
قهرمانان و پهلوانان این رشته ورزشی که دوست دارند به 
صورت افتخاری درخدمت جامعه ورزش تشکر و قدردانی 
کرد و اضافه کرد: امیدوارم بنده نیز از تجربه و عملکرد 
خردمندانه شما که افتخاردادید با علاقه مندی با هیات 
همکاری کنید، درس بگیرم و در کنار هم برای رشد و 
تلاشی  اصفهان  استان  برداری  وزنه  روزافزون  پیشرفت 

مضاعف داشته باشیم.
وی در ادامه گفت: این پست هایی که در اختیار شما 
قرارداده شده براساس سابقه درخشان و تجربه های بالایی 

است که مورد تایید دبیر هیات نیز واقع شده است.
بهتر است به صراحت بگویم که سرپرست یا رئیس هیات 
نه تنها حقوقی دریافت نمی کند که باید رایزنی کند تا با 
ایجاد منابع مالی به اوضاع و احوال هیات سر و سامان 
ببخشد، پس این افتخاری است که نصیب ما و شما شده 
تا در پست های مختلف در راستای سازندگی وپرورش 
جوانان و نوجوانان وزنه برداری استان مان کوشا باشیم.

در ادامه پس از سخنرانی کوتاه استاد دلوی و استاد سیف 
زاده که بیشتر بر محور رادمردی و فتوت استوار بود خانم 
زهرا جمشیدی نایب رئیس قبلی هیات در امور بانوان در 
پست خود ابقا شد و آقایان محسن طغیانی که از جمله 
قهرمانان نامدار این رشته ورزشی است به عنوان دبیر 
هیات معرفی شد که با همکاری آقایان دلوی وسیف زاده 
که به عنوان رؤسای کمیته های اخلاق و پیش کسوتان 
ذیل  به شرح  اعضای کمیته هارا  بودند  منصوب شده 

معرفی نمودند.
امیدواریم این حرکت سازنده هیات وزنه برداری الگویی 
باشد برای سایر هیات ها به ویژه هیات ژیمناستیک 
استان اصفهان که متاسفانه این روزها حواشی زیادی 
در  افزاری  سخت  که  شرایطی  در  و  شده  دامنگیرش 
اختیار ندارد و قادر به برآورده کردن انتظارات و توقعات 
گروه مخالفین خود نمی باشد شکیبایی پیشه کرده که 
که  این هیات  فراروی  به مشکلات  بعدی  گزارش  در 
در سال های گذشته در ژیمناستیک کشور به ویژه در 
اکروژیم صاحب جایگاه خوبی بوده و دارای سالن بسیار 
مجهز به اسباب و وسایل مدرن زیادی است که می تواند 
میزبان مسابقات آسیایی و حتی جهانی باشد، خواهیم 

پرداخت.

گزارش نخست

تحول و دگرگونی هیات وزنه برداری استان اصفهان؟

وفاق و همدلی در سایه نخبگان و پیشکسوتان

صنعت و معدن

بین الملل

فرهیخته ارجمند و پیشکسوت بزرگ فوتبال
جناب آقای منصور احمدی

تسلیت در برابر این مصیبت واژه کوچکی است. از صمیم قلب با شما استاد فرهیخته 
ابراز همدردی می کنیم و از خداوند منان برای مرحومه همسر مکرمه طلب آمرزش و 

علو درجات و برای شما و بازماندگان صبر و بردباری مسالت می نماییم.
روزنامه دنیای هوادار / مهرداد تیموری - سیدرضا فیض آبادی

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

می توان به آینده وزنه برداری اصفهان امیدوار بود، چرا که اداره کل ورزش و جوانان 
استان با برنامه ریزی های اصولی حرکت رو به جلویی را طی می کند و این پیشروی 
سبب گردیده تا با شتاب بیشتری ورزش اصفهان با وجود )کروناویروس( توسعه و 

پیشرفت پیدا کند.



پنج شنبه 5 تیر 99 -  شماره  507

روزنامه

3 اجتماعی

جایگاه خانواده در اسلام
لكم  خلق  ان  آیاته  »ومن 
من انفسكم ازواجاً لتسكنوا 
الیها و جعل بینكم مودهً و 
رحمتهً ان فی ذالك لآیاتٍ 
لقومٍ یتفكرون« )قرآن كریم، 

سوره روم ،آیه 21(
»از نشانه های خداوند این 
است كه از جنس خودتان 
برای شما زنان و همسرانی آفرید تا در كنار آنان به سكون 
و آرامش در آیید و بین شما رحمت و صمیمیت قرار داد 
كه در این كار نشانه هایی است برای افرادی كه اهل فكر و 

اندیشه هستند.«
اساس خانواده در آیه فوق بر اصول زیر استوار است:

عدالت،  خوشرفتاری،  مهربانی،  مودت،  آرامش،  مساوات، 
میثاق الهی و تقوی. وجود خانواده نه تنها یك نیاز طبیعی 
است، بلكه یك ضرورت اجتماعی نیز هست و افراد جامعه 
به تشكیل و حفظ و بقای این كانون مقدس توصیه می 
شوند. اسلام خانواده  را در نهایت موجب پرهیزگاری زن 
و مرد و كمال دین می داند اسلام برای حصول و تحقق 
اهداف ازدواج و تحكیم بنیاد خانواده روی دو امر مهم تاكید 
دارد: یكی ایمان و دیگری اخلاق. اسلام به كسانی كه ئقصد 
ازدواج دارند توصیه می كند كه دین و اخلاق همسر مورد 
نظر نیز مورد توجه جدی قرار دهند. برای حسن رابطه میانم 
زن وشوهر و بقاء و استحكام بنیاد خانواده و برای جلوگیری 
بهترین وسیله  نیز  اختلافات خانوادگی و وقوع طلاق  از 
رعایت ارزشهای اخلاقی است. و در این رابطه از اولیای دین 
توصیه های فراوانی وجود دارد. در قرآن كریم انس و آرامش 
خانوادگی و فردی به عنوان ثمره ازدواج معرفی شده است و 
این موضوع به مراتب فراتر از تامین نیازهای جنسی است.
از نظر اسلام خانواده متشكل از افراد است و دارای شخصیت 
مدنی، حقوقی و معنوی است كه بر اساس نكاح )عقدی 
كه ارتباط با مشروعیت ارتباط زن و مرد را معین می سازد( 

پدید می آید.
دقت و اندیشه در تعاریف فوق نشان میدهد كه خانواده یك 
نوع اجتماع یا سازمانی است كه معمولاً مشخصه های زیر 

در آن دیده می شود.
خانواده یك نهاد اجتماعی است كه دوام و پایداری نسبی 
در این نهاد وجود دارد. در این سازمان افراد متفاوتی حضور 
دارند. افراد این سازمان و ظایف مشترك و گوناگونی را بر 
عهده دارند. افراد این سازمان حقوق متقابلی نسبت به هم 
دارند. افراد در این نهاد منافع مشتركی را دنبال می كنند. 
در این سازمان افراد تحقق اهدافی معین را در نظر دارند. 
روابط مشخص و منطقی بین آنان بر قرار می گردد و این 
روابط غالباً صمیمی و همه جانبه است. تماس مستمر و 
منسبات رویارویی بین اعضاء وجود دارد. تشكیل این سازمان 
بر اساس قراردادهای اجتماعی و در مكاتب الهی بر طبق 

مبانی مذهبی صورت می گیرد.
عنوان  به  اسلام  در  خانواده  كه  توان گفت  بنابراین می 
بنیادی مقدسی و مستحكم و نهادی اساسی و اجتماعی 
نیز محسوب می شود. اسلام به كسانی كه قصد ازدواج 
دارند توصیه می كند كه دین و اخلاق فرد مورد نظر را 
بصورت جدی در نظر گرفته،  زیرا برای حسن رابطه میان زن 
و شوهر و بقاء و استحكام بنیاد خانواده و برای پیشگیری و 
جلوگیری از اختلافات خانوادگی و وقوع طلاق نیز بهترین 
از  رابطه  این  در  ارزشهای اخلاقی است و  رعایت  وسیله 
اولیای دین توصیه های فراوانی وجود دارد. در قرآن مجید 
در آیه ذكر شده انس و آرامش خانوادگی و فردی به عنوان 
ثمره ازدواج معرفی شده است و این موضوع به مراتب 
فراتر از تامین نیازهای جنسی است. اسلام به عنوان یك 
مكتب انسان ساز بر رعایت اصول اخلاقی در همه زمینه 
ها و از جمله در روابط خانوادگی تاكید فراوان دارد. پیامبر 
اسلام )ص( فرمودند: كاملترین مردم از جهت ایمان كسی 
است اخلاقش خوبتر باشد و بهترین شما كسانی هستند 

كه نسبت به همسران خود »خوشرفتار باشد«

با  کرونا  افزایشی  سیر  برانکه  تاکید  با  البرز  استاندار 
همکاری مردم متوقف می شود، گفت: بیماری کرونا در 
این استان به تمام رسته های شغلی چهار هزار میلیارد 

تومان خسارت وارد کرده است.
عزیزاله  شهبازی روز گذشته در نشست خیرین امنیت ساز 
البرز، افزود: البرز پیک اول شیوع این بیماری را گذرانده 
است ولی از ۱۴ خرداد امسال شاهد افزایش مراجعان به 

بیمارستان ها و تلفات ناشی از این بیماری شدیم.
وی ادامه داد: اکنون پرسنل بیمارستان ها خسته هستند 
البرز  در  شغلی  مختلف  های  رسته  دیگر  سوی  از  و 
خسارت دیده اند که این عوامل مهم ترین دغدغه های ما 

محسوب می شوند.
البرز  استان  در  خوشبختانه  اینکه  بیان  با  شهبازی 
هماهنگی و همکاری بین مسئولان رده های مختلف 
فراوان است، افزود: تاکنون تمام رسانه های استان، ائمه 
جمعه و جماعات و سایر مسوولان برای آگاهی بخشی به 
مردم در زمان شیوع کرونا، همراهی بسیار خوبی داشتند.

وی گفت: مردم با این تعامل و اتحاد حاکم، به این باور 

رسیده اند که مسوولان برای بهبود شرایط به صورت برنامه 
محور و ساختار یافته در حال فعالیت هستند.

استاندار البرز با بیان اینکه نیروی انتظامی بیش از ۷۰۰ 
ماموریت دارد، افزود: در تماس ها و ارتباطات مکرر با 
فرمانده نیروی انتظامی استان و زیر مجموعه آن هیچ گاه 

آثاری از عدم آمادگی در آن ندیدم.
وی با اشاره به حدیثی از پیامبر اکرم )ص( مبنی بر اینکه 
سلامتی و امنیت دو نعمتی هستند که تا دچار خدشه 
نشوند کسی قدردان آنها نیست، عنوان کرد: مجمع خیرین 

امنیت ساز باید در کمترین زمان ممکن تشکیل شود.
شهبازی گفت: این مجمع می تواند در رابطه با بسیاری از 

چالش های استان چاره ساز باشد.
وی افزود: این مجمع طبق منویات مقام معظم رهبری و 
ابلاغ شورای عالی امنیت ملی و وزارت کشور است از این 

رو همراهی لازم را برای این امر خواهیم داشت.
استاندار البرز ادامه داد: سران و اعضای سه قوه پای کار 
هستند که طبق فرامین مقام معظم رهبری موجبات 

رضایتمندی مردم را فراهم کنند.

 وی با قدردانی از تلاش های فرمانده نیروی انتظامی 
بحث  در  داد:  ادامه  البرز،  انتظامی  مجموعه  و  استان 
کشفیات مواد مخدر توفیقات ارزشمندی برای البرز کسب 

شده است.
شهبازی گفت: خیرین بزرگی در البرز فعالیت دارند که 

حضور پر ثمر آن ها جای خرسندی دارد.

»البرز« چه خبر؟

»استاندار« خبر داد:  

خسارت چهار هزار میلیارد تومانی کرونا به البرز!

یادداشت

»پلیس فتا«:

کاربران برای خرید مجازی اقلام بهداشتی دقت کنند

در البررز رخ داد؛

انعقاد تفاهم نامه ساخت مدرسه خیری 

رئیس پلیس فتا البرز به کابران فضای مجازی درخصوص 
تبلیغات و عرضه اقلام پزشکی و بهداشتی در این فضا 

هشدار داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، سرهنگ محمد 
اقبالی روز گذشته گفت: در شرایط کنونی کشور و با 
توجه به شیوع  ویروس کرونا و نیاز مردم  به برخی 
اقلام و تجهیزات بهداشتی مانند ماسک، دستکش، مایع 
ضدعفونی کننده  کلاهبرداران با فرصت طلبی و سوء 
استفاده ، اقدام به فروش این اجناس با قیمت های 

نامتعارف از طریق فضای مجازی می کنند.
از  برخی  نامتعارف  قیمت  بر  علاوه  کرد:  اضافه  وی 
مجرمان سایبری  کالای بی کیفیت و غیربهداشتی که 
فاقد هرگونه تایید وزارت بهداشت  است را به کاربران 

ارایه می دهند.
اقبالی افزود: اقلام پزشکی و بهداشتی  بسیار حائز است  
اما سواستفاده کنندگان در فضای مجازی برای دستیابی 
به مقاصد شخصی ومالی بدون درنظر گرفتن اصول و 

چارچوب قانونی فقط دنبال سودآوری هستند و برخی 
کاربران نیز با ساده لوحی بستر جرائم را برای این افراد 

آماده می کنند.
رئیس پلیس فتا البرز همچنین یادآورشد که  کاربران 
سایت های  و  مجازی  فضای  از  خرید  برای  معمولا 
واسطه گر استفاده می کنند  که در چنین شرایطی باید  
قبل از اینکه از صحت کالا به صورت حضوری اطمینان 

حاصل نکرده اند هیچ گونه وجهی پرداخت نکنند.
 وی خاطرنشان کرد: کابران در صورتی که هنگام خرید 
و دریافت کالا قرار است وجهی برای فروشنده واریز کنند 
مراقب لینک پرداخت ارسال شده توسط فروشنده باشند 
و حتی الامکان برای خریدهای خود به فروشگاه های 
معتبر مراجعه کنند تا بتوانند در مهلت تعیین شده کالا 
را تست کرده و در صورت مشکل آن را عودت دهند تا 

متضرر نشوند.
اقبالی گفت: آحاد جامعه در پیشگیری اجتماعی نقش 
بسزایی دارند و باتوجه به اینکه شبکه های اجتماعی 

و فضاهای مجازی یک تکنولوژی جوان است، همه 
اقشار جامعه در پیشگیری و آموزش باید همکاری لازم 

را داشته باشند.
وی اضافه کرد: می طلبد برای استفاده و شناخت فرصت 
و  پیشگیری  های  آموزش  تهدیدها  و  ها  آسیب  ها، 

اقدامات آموزشی به طور گسترده برنامه ریزی شود.
وی با بیان اینکه تولید و عرضه محصولات دارویی و 
بهداشتی باید با مجوز و تایید وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی و تحت نظارت سازمان غذا و داروی 
کشور باشد. تاکید کرد: کاربران نیاز اقلام بهداشتی و 
دارویی خود را از مبادی مجاز و قانونی مانند داروخانه ها 
و فروشگاه های مجاز عرضه تجهیزات پزشکی تهیه کنند، 

تا در دام شیادان اینترنتی قرار نگیرند.
رئیس پلیس فتا استان البرز گفت: کاربران درصورت 
مشکوک شدن به اخبارجعلی با عناوین مختلف، موضوع 
را به واحد مشاوره پلیس فتا این استان با شماره تماس 

۰۲۶۲۱۸۲۷۱۲۵ گزارش نمایند.

به  البرزگفت:  ساز  مدرسه  مدیرعامل مجمع خیرین 
مناسبت هفته کرامت تفاهم نامه ساخت یک مدرسه 
۹ کلاسه خیرساز – مشارکتی دراین استان منعقد شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، حسن مهرانی روز گذشته 
اندیش  خیرنیک  توسط  مدرسه  این  اظهارداشت: 
خواهرمرحومش  و  مادر  یاد  به  کولیوند  مجتبی 
کرج  ویلای  شاهین  در  بنیاد  پرجمعیت  درمنطقه 

ساخته می شود.
 ۲ مساحت  به  درزمینی  آموزشی  فضای  این 
هزارمترمربع ازمحل اعتبارات دولتی توسط اداره کل 
نوسازی مدارس استان البرز و خیری احداث و مورد 

بهره برداری قرارمی گیرد.
وی با اشاره به اینکه دغدغه کمبود فضای آموزشی در 
البرز به خصوص درکرج باید جدی گرفته شود، اضافه 

آموزشی،  کمبود فضاهای  انعکاس  راستای  در  کرد: 
مشکلات و نیازهای آموزش و پرورش دراستان البر 

نیاز به همکاری رسانه ها داریم.
کمبود  اصلی  دلایل  از  یکی  کرد:  تصریح  مهرانی 
پذیری  مهاجرت  را  استان  دراین  آموزشی  فضاهای 
تشکیل می دهد به گونه ای که رشد جمعیت دانش 
آموزی برای البرز زمینه ساز مشکلات فراوانی شده 

است.
وی یادآورشد: برای حل و فصل مشکلات در حوزه 
آموزش و پرورش و ایجاد زیرساخت های مناسب یک 
مثلث عشق با حضور و همدلی مجمع خیرین مدرسه 
ساز ، اداره کل آموزش و پرورش و نوسازی و تجهیز 

مدارس استان البرز تشکیل شده است.
وی ادامه داد: دغدغه اصلی اعضای ضلع های تشکیل 

دهنده این مثلث عشق را تامین کلاس برای دانش 
میانگین  بالاترین  استان  زیرا  است  البرز  در  آموزان 
تراکم دانش آموزی در کلاس های درس در کشور 

دارد.
مدیرعامل مجمع خیرین مدرسه ساز البرزافزود: البرز 
هشت هزار کلاس درس کم دارد که ساخت آن نیاز به 
همت خیرین نیک اندیش و تامین زمین مورد نیاز از 

سوی مسئولان دارد.
وی عنوان کرد: مشارکت مردمی در البرز ۸۵ درصد 
است در حالی که میانگین مشارکت کشوری ۴۹ درصد 

است.
مهرانی خاطرنشان کرد: سال گذشته خیرین مدرسه 
ساز با کمک دولت ۳۶ پروژه آموزشی در این استان به 

طور صد درصد انجام دادند.

فاطمه قاجار قوانلو

 نویسنده
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البرز در میان پنج استان با وضعیت قرمز؛

سال ها انتظار برای خانه دار شدن

درجه سختی خانه دار شدن و تامین مسکن سنجش شد. 
این سنجش براساس جدیدترین آمار و اطلاعات رسمی 
از درآمد و هزینه های خانوار در سال ۹۸ و دو شاخص 
مرتبط با تامین مسکن براساس این درآمد و هزینه است. 
از سبد  اجاره مسکن  به مسکن« و »سهم  »دسترسی 
هزینه های خانوار« دو شاخص جهانی است که در این 
سنجش برای ۳۱ استان کشور و شهر تهران به طور مجزا 
محاسبه شده است. شاخص دسترسی به مسکن درجه 
سختی خانه دار شدن به تفکیک استان ها را مشخص 
می کند که طی آن پنج استان با وضعیت قرمز معرفی 

شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، درجه سختی خانه دار شدن 
و تامین مسکن در نقاط مختلف کشور با به روزرسانی 
دو شاخص اقتصادی بازار ملک، مشخص شد. بررسی ها 
درباره »فاصله زمانی« خانوارهای ایرانی تا کلید مسکن 
)صاحب خانه شدن( و هم چنین »فشار اجاره بها« در 
سبد معیشت مستاجرها نشان می دهد: دو سال پپایی 
رشد شدید قیمت مسکن و اجاره بها در غالب شهرها 
سبب شده است شرایط دسترسی به مسکن وضعیت 
غیرعادی پیدا کند. در کل کشور - با احتساب میانگین 
قیمت خانه و درآمد سالانه در سال ۹۸ - شاخص »طول 
انتظار برای صاحب خانه شدن« به ۸/ ۲۲ سال رسیده 

است.
با  ایرانی  خانوار  هر  که  است  آن  این شاخص  مفهوم 
لحاظ »نرخ متعارف پس انداز« که حدود ۳۰ درصد درآمد 
یک  سال، صاحب  حداقل ۲۲  از  پس  می تواند  است، 
واحد مسکونی ۱۰۰ مترمربعی شود. البته این شاخص با 
فرض ثابت ماندن قیمت مسکن یا برابری میزان افزایش 
دستمزدها با تورم سالانه مسکن محاسبه شده است. اما 
مطابق روند گذشته، معمولا به دلیل غفلت سیاست گذار 
از تعدیل به موقع توان خرید مسکن، این شاخص همواره 
به طور  نیز  اجاره نشین ها  بازار  در  است.  یافته  افزایش 
از مخارج ماهانه مستاجر ها برای  میانگین ۲۷ درصد 
اجاره بها هزینه می شود. ماراتن خانه دار شدن در تهران، 
نیم قرن طول می کشد. فاصله ایرانی ها تا کلید مسکن در 

۳۱ استان، تصویر شده است.
شاخص های دسترسی به مسکن و سهم اجاره مسکن از 
سبد هزینه های خانوار دو چراغ راهنما برای سیاست گذار 
بخش مسکن در دنیا محسوب می شود؛ به این معنا که 
سیاست گذاران براساس اینکه این شاخص ها تا چه حد 
در دامنه طبیعی قرار دارد یا وضعیت غیرطبیعی و حتی 
بحرانی است، تصمیمات کلان خود در بخش مسکن را 
اتخاذ می کنند. طی یکی، دو دهه اخیر این دو شاخص در 

کشور ما چندان مورد توجه و دقت متولی بخش مسکن 
قرار نگرفته و در دوره هایی که به طور نسبی به وضعیت 
این شاخص ها توجه شده نیز، صرفا وضعیت بازار مسکن 
تهران و مستاجران تهرانی سنجش شده است؛ اما چنین 
سنجشی برای استان های دیگر به طور مدون و منظم 

منتشر نشده است.

درجه سختی تامین مسکن چه قدر است؟

وضعیت شاخص دسترسی به مسکن در ۱۰ استان به 
مراتب رنج آورتر از سایر نقاط کشور است. این استان ها 
قم،  شرقی،  آذربایجان  اصفهان،  مرکزی،  تهران،  شامل 

خراسان رضوی، البرز، فارس، قزوین و گیلان است.
پس از شهر تهران که با پس انداز بیش از ۱۶ ساله ۱۰۰ 
درصد درآمد خانوار، خرید مسکن میسر است، استان 
مرکزی با دوره انتظار ۷ سال و ۵ ماه، اصفهان با ۷ سال و 
۳ ماه و آذربایجان شرقی و قم هر یک با ۷ سال، در مراتب 
بعدی شاخص دسترسی به مسکن قرار دارند و وضعیت 
نامساعدی را تجربه می کنند. البته در مورد استان های 
دیگر به جز ۱۰ استانی که وضعیت نامطلوبی دارند، یک 
گزاره باید مورد توجه قرار گیرد؛ اینکه بسیاری از طرفین 
معاملات مسکن در این استان ها تمایلی به ثبت اطلاعات 
معاملات خود در سامانه رهگیری معاملات ندارند و در 
نتیجه داده های قیمتی واقعی در محاسباتی که مرکز آمار 
درباره قیمت مسکن در این استان ها انجام می دهد، به 
اندازه کافی در دسترس نیست. به همین خاطر ممکن 
است در محاسبه شاخص دسترسی به مسکن براساس 
داده های مرکز آمار، استان هایی وجود داشته باشد که دوره 
انتظار خانه دار شدن در آنها زیر سه سال باشد؛ در حالی که 

در واقعیت چنین نیست.
ارزش اطلاعات به دست آمده از این شاخص این است که 
مشخص می کند سیاست گذار باید در طرح اقدام ملی 
مسکن کدام استان ها در اولویت اجرای طرح های ویژه 
مسکن سازی دولت قرار بگیرند. طبیعی است با توجه به 
محدودیت هایی که دولت برای اجرای طرح خانه سازی 
ارزان با آن روبه رو است و مشکلاتی از قبیل کمبود زمین 
مرغوب، زمان اندک و هزینه های بالای اجرای پروژه های 

مذکور، اولویت بندی پروژه ها اهمیت مضاعفی دارد.
در عین حال دولت باید بداند اگر تسهیلات قدرتمندی به 
کمک متقاضیان مسکن بیاید، شرایط یکباره به نفع بهبود 
بخش مسکن تغییر می کند. در واقع چیزی که می تواند 
این ماراتن و فاصله زمانی تا خانه دار شدن را کوتاه کند، 
تعدیل واقعی و موثر سقف تسهیلات مسکن متناسب با 

وضعیت قیمت فعلی و میزان درآمد خانوارهاست.

مدیریت شهریگزارش

پیگیریِ جدیِ جذب اعتبار برای تکمیل بزرگراه شمالی 

انتخاب 12 شهرِ پایلوت دوستدار کودک در ایران 

شورای  نقل  و  و حمل  ترافیک  عمران،  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر کرج: پیگیری برای جذب اعتبار دولتی جهت 
تکمیل بزرگراه شمالی در حال حصول نتیجه است و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه کشور و وزیر راه و شهرسازی در بازدید 
اخیر از پروژه برای تسریع در پرداخت اعتبار قول مساعد دادند 

تا امکان تکمیل آن ظرف ۱۲ ماه آینده فراهم شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، مهدی حاجی قاسمی با بیان اینکه 
شهرداری کرج پروژه های متعدد عمرانی را برای بهره برداری 
در سال ۹۹ در اولویت دارد و شرایط مالی اجازه تزریق ارقام 
سنگین به پروژه بزرگراه شمالی را نمی دهد، گفت: منافع این 
پروژه صرفاً محلی و منطقه ای نیست بلکه بار ترافیکی آزادراه 
تهران - قزوین را می کاهد و صرفه جویی در استفاده از سوخت 
را به همراه دارد و زمان سفر به سمت استانهای شرقی و غربی 
کشور را کاهش می دهد لذا دولت باید بخشی از منابع مالی 

طرح را بر عهده گیرد.
او افزود: در چند سفر معاون رئیس جمهور به البرز مراتب 

دغدغه های مدیریت شهری کرج به اطلاع دکتر نوبخت رسید 
و با رایزنی های موازی با وزارت راه و شهرسازی مقرر گردید 
دولت بزرگراه شمالی را در زمره پروژه های آزادراهی محسوب 
کرده و برای تکمیل آن اعتبار لازم را مصوب نماید که در 
این ارتباط رقم پیشنهادی دولت ۳۰۰ میلیارد تومان بود و 
تلاش می کنیم تا با در نظر گرفتن فقدان منابع مالی بتوانیم 
سازمان برنامه و بودجه را برای تخصیص ۵۰۰ میلیارد تومان 

متقاعد سازیم.
رئیسه شورای اسلامی شهر  به گفته دبیر و عضو هیئت 
کرج، مشکل اصلی پروژه بزرگراه شمالی بحث کمبود اعتبار 
و مشکلات تملکات معارضین است که در هر دو جبهه 
پیگیری های لازم برقرار است و با جذب اعتبار دولتی می 
توانیم به تکمیل فاز نخست آن تا پایان سال جاری امیدوار 
باشیم، متاسفانه بخشی از ترافیک سنگین معابر درون شهری 
و مبادی ورودی شهر ناشی از ترددهایی است که تنها قصد 

گذر از استان به سمت مقاصد اصلی را دارند.

با همکاری یونیسف و وزارت کشور، ۱۲ شهر به عنوان شهرهای 
منتخب برای پایلوت شهر دوستدار کودک تعیین شدند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، پیرو جلسه کمیته 
ملی هماهنگی شهر دوستدار کودک در سیزدهم خرداد ۹۹ در 
وزارت کشور و در چارچوب همکاری های مشترک این وزارتخانه 
با یونیسف برای اجرای ابتکار جهانی شهرهای دوستدار کودک 
در ایران، پس از بررسی نتایج ارزیابی شهرهای متقاضی پایلوت 
شهر دوستدار کودک، دوازده شهر بر اساس ارزیابی عملکرد به 
دوستدار کودک  پایلوت شهر  برای  منتخب  عنوان شهرهای 

انتخاب شدند.
فارس(،  استان  اوِز)در  شهرهای  الفبا؛  ترتیب  به  شهرها  این 
بندرعباس، تبریز، تهران، رشت، سمنان، شیراز، کرمان، گرگان، 

مشهد، همدان و یزد هستند.
مرحله پایلوت رسماً پس از امضای تفاهم نامه میان شهرداری  
شهرهای پایلوت و وزارت کشور شروع خواهد شد. شهر دوستدار 
نیازها،  نظرها،  آن  در  کـه  است  محلی  اجتماع  هر  کودک، 

اولویت ها و حقوق کودک، بخشی جدایی  ناپذیر از سیاست ها، 
برنامه ها و تصمیم های عمومی باشد.

چشم انداز ابتکار شهر دوستدار کودک یونیسف این است که 
»همه کودکان و جوانان باید بتوانند از کودکی و جوانی خـود لذت 
ببرند و از طریق احقاق برابر حقوق خـود در شهر و اجتماع محلی 

شان، توانایی های بالقوه خود را به طور کامل به فعل درآورند.«
این ابتکار، با حمایت دولت های ملی و محلی، سازمان های 
مردم نهاد، بخش خصوصی، رسانه ها، دانشگاه ها و با همکاری 
یونیسف، بیش از ۳۰ میلیون کودک را در ۳۰۰۰ شهر و جامعه 

محلی در بیش از چهل کشور تحت پوشش قرار داده است.
 شایان ذکر است که دریافت نشان و برند شهر دوستدار کودک 
یونیسف زمانی صورت می گیرد که شهر مورد نظر چرخه شهر 
دوستدار کودک را به صورت موفقیت آمیز تکمیل کرده باشد. 
دوستدار کودک«  عنوان »شهر  به  پایلوت، شهرها  مرحله  در 
دریافت  رسمی  عنوان  یا  نشان  و  نشده  شناخته  به رسمیت 

نمی کنند.

شهری

گوشه و کنار
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روزنامه

5 اقتصادی

رد اساسنامه فدراسیون توسط فیفا؛
فوتبال ایران به جد 

زیر سایه تهدید؟
اساسنامه اصلاحی فدراسیون 
بار طی  برای دومین  فوتبال 
دو ماه گذشته  از سوی فیفا 
مورد تایید قرار نگرفت و جهت 
فدراسیون  به  مجدد  بازبینی 

فوتبال عودت داده شد.
در نامه ای که روز گذشته به 
کشورمان  فوتبال  فدراسیون 
رسیده، فدراسیون جهانی )فیفا( توضیحاتی را درباره اصلاح 

اساسنامه ارسالی داده و آن را بازگردانده است.
این نهاد اعلام داشته که »لازم است اصلاحات برای رعایت 
کامل الزامات فیفا انجام شود« و برای این هدف نیز تا 28 
ژوئن )هشت تیر ماه( به فدراسیون فرصت داده تا تغییرات 

مورد نظرش را اعمال کند.
فیفا موافقتش را با حذف وزیر ورزش و جوانان و معاونش از 
مجمع انتخاباتی و حضور آن دو به عنوان عضو افتخاری اعلام 
کرده اما ایرادات قابل توجهی را در ادامه مطرح کرده که نیازمند 

اصلاح و بازنویسی است.
فیفا در این نامه نیز تهدید کرده که در صورت عدم اصلاح موارد 
مورد نظرش، این موضوع را به مقامات ذیربط ارجاع خواهد 
داد. قضیه همان کسی است که خود را به خواب زده و نمی 
خواهد بیدار شود. دوبار طی همین دو سه ماه اساسنامه رفته 
فیفا و برگشت خورده و این در حالی است که فیفا با زبان ساده 
و خیلی سلیس و روان توضیح داده و علامت گذاری هم کرده 
که همان جایی را که ما می گوییم اصلاح کنید ولی انگار اراده 
ای در این طرف بازار وجود دارد اساسنامه را بهانه ای برای رفع و 
رجوع کارها قرار دهد. به خصوص از وقتی فیفا انگشت گذاشت 
که وزیر و معاون وی حق ندارند در مجمع باشند پرونده را 
پیچوندند تا فیفا با مقام عالی وزارت اینگونه بازی و گستاخی 
نکند! در همین حال گویا افرادی که آینده شغلی آن ها بسته 
به تاخیر در انتخابات فدراسیون فوتبال است به طور عمد یک 
گوشه را خط خطی می کنند تا بازهم فیفا عودت دهد. مثل 
داستان برگه چکی است که یک نفر در رودربایستی می دهد 
به صورت امانت یا ضمانت و یک جا ریال می نویسد و یک جا 
با تومن و دو تا صفر بالا و پایین می کند تا اگر کسی خواست 

فرصت طلبی کند چک را برگشت بزنند...

»مینا بارانی«:
براساس رده بندی قهرمان لیگ هستیم

سرمربی تیم فوتسال شرکت ملی حفاری اهواز گفت: اگر قرار 
باشد که قهرمان این فصل توسط سازمان لیگ اعلام شود، ما 

براساس جدول رده بندی قهرمان هستیم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »مینا بارانی« روز گذشته 
اظهار داشت: سازمان لیگ قرار بود در خصوص برگزاری مرحله 
حذفی لیگ برتر فوتسال هفته گذشته به ما اطلاع دهد اما هنوز 
خبری نشده است و تماسی هم نگرفته اند. زیرا سازمان لیگ 
جلسه ای را هفته گذشته برگزار کرد و نامه ای برای ادامه مسابقات 
به وزارت ورزش و جوانان فرستاد اما وقتی تماسی نگرفتند به این 
معناست که هنوز وزارت ورزش پاسخی نداده است. وی افزود: 
ارزش ندارد تا برای سه مسابقه مرحله حذفی ۵/۱ درگیر تمرین 
و حضور در این رقابت ها باشیم. زمان زیادی نداریم و وضعیت 
لیگ باید مشخص شود و بازیکنان باید در فصل نقل و انتقالات 
تصمیمات جدی بگیرند. برخی از فدراسیون ها چون والیبال و 
بسکتبال براساس رده بندی مسابقات لیگ را تمام کرده اند. چه 
اصراری است تا مرحله حذفی برگزار شود. تیم شرکت ملی حفاری 

همه تلاش خود را برای رسیدن به قهرمانی انجام داد.

نگاه

بانوان

یک  آن  براساس  که  است  فرایندی  بازار،  بندی  بخش 
نیازها  که  مشتریانی  از  متمایزی  زیربخش های  به  بازار 
شود.  می  تقسیم بندی  است  یکسان  مشخصاتشان  و 
نیازها و خواسته های  آنجایی که مشتریان هر بخش،  از 
یکسانی دارند، به یک طرح بازاریابی و یک محصول خاص 
به شیوه ای مشابه پاسخ می دهند. بخش بندی بازار کمک 
می کند با تقسیم یک بازار بزرگ به بخش های کوچکتر، 

منابع سازمان به طور بهینه صرف مشتریان اصلی شود.

اهمیت بخش بندی بازار

به دلایل مختلف، نقش بخش بندی بازار افزایش یافته است:
اولا: روند رشد جمعیت کند شده و بیشتر بازار- محصول ها 
رو به بلوغ هستند. که این امر موجب افزایش رقابت شده 
چراکه شرکتها رشد خود را در کسب سهم بازار بیشتر و 
همچنین در افزایش انواع محصولات مختلف تحت یک نام 

تجاری جستجو می کنند.
افزایش سطح  ثانیا: عوامل اجتماعی و اقتصادی مانند 
درآمدهای خالص، ارتقای سطح تحصیلات و افزایش آگاهی 
مردم، موجب شده است نیازها، خواسته ها، سلایق و سبک 
های زندگی مشتریان نسبت به قبل متنوع تر و پیچیده تر 
گردد. این امر موجب افزایش تعداد و تنوع کالاها و خدماتی 
شده است که با یکدیگر بر سر جلب گروهی از مشتریان 

رقابت می کنند.

فواید بخش بندی بازار

علاوه بر این که شرکت ها را به پذیرش واقعیت های بازار وا 
می دارد، منافع زیر را نیز به آن ها عرضه می کند:

  ::   فرصت های تولید محصولات جدید را شناسایی می کند. 
بخش بندی می تواند تجزیه و تحلیل دقیقی از گروه های 
مشتریان بالقوه ای که نیازهای آن ها توسط محصولات 
فعلی به خوبی تامین نشده است را ارائه کند. این بخشهای 
پنهان و کشف نشده  می توانند فرصتهای جذابی برای طراحی 
و تولید محصولات جدید یا روش های نوین بازاریابی فراهم 

آورند.
- به طراحی طرح های بازاریابی که برای حصول به گروه های 

همگن مصرف کنندگان، موثرتر است کمک می کند.
بهبود  را  بازاریابی  منابع  استراتژیک  تخصیص  فرایند   -
می بخشد. گاهی به منافع استراتژیک بخش بندی توجه 
کافی نمی شود. چنانچه انتخاب محصولات قابل عرضه در 
بخش های مختلف به خوبی تعریف و مشخص شوند، آنگاه 
این بخش ها می توانند به مثابه مراکز سرمایه گذاری یک 
فعالیت عمل کنند. بیشتر استراتژی های تجاری موفق بر 
مبنای بخش بندی بازار و تمرکز منابع در بخش های جذاب 

تر استوار هستند.

بخش های بازار چگونه تعریف می شوند؟

در اجرای فرایند بخش بندی بازار، جند هدف مهم وجود دارد 
که عبارتند از:

از  - این فرایند می باید یک یا چند گروه تقریبا همگن 
خریداران بالقوه را با توجه به خواسته ها و نیازهای آن ها و 
پاسخ های احتمالی آن ها به تفاوت های موجود در عناصر 

آمیخته بازاریابی، شناسایی کند.
- تفاوت های موجود در یک بخش بازار، در مقایسه با تفاوت 
های موجود میان بخش های مختلف، باید کم و ناچیز باشد.

- معیارهای بخش بندی باید بخش ها را به اندازه کافی 
ارزیابی یا مشخص و توصیف کنند.

- فرایند بخش بندی باید اندازه و پتانسیل بازار هر بخش را به 
منظور استفاده در اولویت بندی بخش ها تعیین کند.

مبنای بخش بندی بازارهای مصرف

الف- برمبنای مناطق جغرافیایی
بخش بندی بازار برمبنای مناطق جغرافیایی ایجاب می کند 
که بازار را براساس مناطق مختلف جغرافیایی مانند کشور، 
استان، ناحیه، شهرستان، شهر و... تقسیم کرد. یک شرکت 
می تواند در یک یا چند حوزه جغرافیایی فعالیت نماید، ولی 

تنها به گروه های محلی توجه خاص داشته باشد.

ب- برمبنای ترکیب جمعیت
در این روش که مشهورترین روش بخش بندی بازار به شمار 
می آید، برحسب ترکیب جمعیت تقسیم می کنند. یک دلیل 
شهرت این روش برای بخش بندی بازار مصرف این است که 
بازار را برمبنای خواست، سلیقه و میزان مصرف، بخش بندی 
می کنند. دلیل دیگر این است که محاسبه و اندازه گیری 
متغیرهای متعلق به ترکیب جمعیت راحت تر است. برخی از 
متغیرهای مربوط به ترکیب جمعیت برای بخش بندی بازار 
مصرف عبارتند از: سن و چرخه زندگی، جنس، سطح درآمد، 

نسل، طبقه اجتماعی و...

ج- برمبنای متغیرهای روانشناختی
روانشناختی  متغیرهای  مبنای  بر  بازار  بخش بندی  در 
خریداران را بر اساس شیوه زندگی یا شخصیت و ارزش ها، 

به گروه های مختلف تقسیم می کنند.

د- برمبنای رفتار خریداران
در این روش خریداران را بر مبنای میزان دانش، نگرش، 
آن، تقسیم  برابر  در  نوع واکنش  یا  از محصول  استفاده 
می کنند. منافع خریداران، نرخ مصرف، میزان وفاداری و 
میزان آمادگی خریدار از جمله شاخص های مورد استفاده 
خریداران  نگرش  نوع  می آیند.  شمار  به  روش  این  در 
)شیفته، مثبت، بی تفاوت، منفی، دشمن( نیز یکی دیگر 
از شاخصهای مورد استفاده برای بخش بندی کردن بازار در 

این روش است.
می کوشند،  نیروها  تبلیغاتی  مبارزه  یک  در  مثال،  برای 
با توجه به نوع نگرش رای دهندگان، مقدار وقتی را که 
باید صرف هر گروه کرد، تعیین کنند. امکان دارد آن ها از 
شیفتگان تشکر و به آن ها یادآوری کنند که باید رای بدهند، 
دیدگاه کسانی را تقویت کنند که نسبت به حزب مثبت 
است، بکوشند رای گروه های بی تفاوت را به دست آورند و 
برای تغییر نگرش گروه هایی که دیدگاه منفی یا دشمنانه 

دارند هیچ وقتی را صرف نکنند.

مبنای بخش بندی بازارهای تجاری

در این قسمت، مبانی بخش بندی بازارهای تجاری را به 
صورت خلاصه مورد اشاره قرار می دهیم. برای این منظور 
سوالاتی که در هر روش و برای اتخاذ بهترین تصمیم باید از 

خود بپرسیم نیز آورده شده اند.
ترکیب جمعیت )بوم شناسی(

- صنعت: خدمات خود را به چه صنایعی ارائه خواهیم داد؟
- اندازه یا بزرگی شرکت: شرکت هایی که خدمات به آن ها 

ارائه می کنیم چه اندازه بزرگ هستند ؟
- محل: خدمات خود را  در کدام منطقه جغرافیایی ارائه 

خواهیم کرد؟
متغیرهای عملیاتی

- فناوری: برای ارائه خدمت به مشتری بر چه فناوری هایی 

تمرکز خواهیم کرد؟
استفاده  به  را  خود  محصولات  آیا  کنندگان:  استفاده   -
کنندگان عمده، متوسط یا کم و یا مشتریانی که از این 

محصول استفاده نمی کنند، عرضه خواهیم کرد؟
- توانایی های مشتری: آیا ما محصولات خود را به مشتریانی 

ارائه می کنیم که به این خدمات نیاز زیاد یا اندک دارند؟
شیوه خرید

- واحد خرید سازمان: آیا ما محصولات خود را به شرکتی 
عرضه می کنیم که واحد خرید متمرکز یا غیر متمرکز دارد؟

- ساختار قدرت: آیا ما محصولات خود را به شرکت هایی 
ارائه می کنیم که دارای قدرت مهندسی، مالی و... هستند؟
به  را  خود  محصولات  ما  آیا  موجود:  روابط  ماهیت   -
شرکت هایی ارائه می کنیم که با آن ها روابط قوی داریم و 
یا به سادگی در پی جذب مطلوب ترین شرکت ها هستیم؟

- سیاست های کلی خرید: آیا ما محصولات خود را  به 
شرکت هایی ارائه می کنیم که ترجیح می دهند دارایی های 
اصلی را اجاره کنند؟ برای دریافت خدمات قرارداد می بندند؟ 
خریدهای سیستمی دارند و یا پیشنهاد قرارداد را مهر و موم 

شده ارائه می کنند؟
- شاخص های خرید: آیا ما محصولات خود را به شرکت هایی 
ارائه می کنیم که خواستار کیفیت، خدمات پس از فروش 

یا قیمت پائین هستند؟
عوامل موقعیتی

ارائه  شرکتهایی  به  را  خود  محصولات  ما  آیا  ضرورت:   -
می کنیم که نیاز آنی دارند و باید کالاها و خدمات را به 

سرعت به آن ها ارائه کرد؟
- کاربرد ویژه: آیا ما باید بر کاربردهای مشخص محصول 

خود تاکید کنیم؟
- میزان سفارش: آیا ما باید فعالیت های خود را بر گرفتن 

سفارش های کلان یا اندک متمرکز کنیم؟
ویژگی های شخصی

- مشابه بودن خریدار و فروشنده: آیا محصولات خود را به 
شرکت هایی عرضه می کنیم که افراد و ارزش های آن ها 

مشابه افراد و ارزش های شرکت خودمان است؟
- نگرش نسبت به ریسک: آیا مشتریان ما ریسک پذیر 

هستند؟
- وفاداری: آیا ما محصولات خود را به شرکت هایی ارائه 

می کنیم که نسبت به عرضه کنندگان خود بسیار وفادارند؟

فرایند بخش بندی بازار

الف- تعیین شاخص ها و فاکتورهای تقسیم بازار
در این گام شاخص های تقسیم بازار انتخاب می شوند. در 
این مرحله می توان جهت تقسیم بازار شاخص های رفتاری، 

جغرافیایی و... را انتخاب نمود.

ب- تحقیقات بازار
در این گام، براساس شاخص هایی که در قسمت قبل 
بخش  هر  مشتریان  ویژگی های  است،  شده  مشخص 
مورد بررسی و تحلیل قرار می گیرد. در این گام، براساس 
تکنیک های آماری همچون تحلیل عاملی، خوشه بندی و...، 

بخش های مختلف شناسایی و تحلیل می شوند.

ج- ارزیابی بخش های مختلف بازار
شاخص  براساس  مختلف  بخش های  مرحله،  این  در 
سوددهی یا مطلوبیت برای شرکت ارزیابی می شوند. نهایتا 

بخش یا بخش های از بازار انتخاب می شوند.
د- طراحی آمیخته بازاریابی مناسب برای بخش های انتخاب شده
در این گام، با توجه به ویژگی های بخش یا بخش های 
انتخاب شده از بازار، آمیخته بازاریابی مناسب طراحی و 

پیشنهاد می گردد.

بازاریابی و فروش

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛  

بخش بندی بازار

دکتر علی قوامی

سیدفرشاد فیض آبادی  تحلیل گر بازارسرمایه

 خبرنگار
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شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

فرهنگی

جهان سینما

با  است  فیلمی  اولین  کرو«،  »راسل  جدید  فیلم 
فروکش کردن شیوع کرونا به صورت گسترده در 

سینما های جهان اکران می شود.

بیش از ۳۰۰ نفر از هنرمندان آفریقایی- آمریکایی، 
از هالیوود خواستند روی جامعه و »استعداد های 

سیاهپوست« سرمایه گذاری کند.

اپل با کسب حق ساخت فیلم »کلاهبردار«، دومین 
پروژه این کمپانی با جولین مور را رقم زد.

»لئوناردو دی کاپریو«، بری جنکینز و نتفلیکس قصد 
دارند تا یک فیلم مستند نامزد اسکار )درباره گوریل 

ها( را به فیلم داستانی بدل کنند.

سامانه ارائه شده توسط موسسه »بهمن سبز« برای 
با عنوان »گیشه ۷« مجوز  فروش آنلاین بلیت 

گرفت.

صحت(  سروش  )ساخته  برقص«  من  با  »جهان 
نمایش همزمان روی پرده سینما و روی پلتفرم های 

خانگی هم منتشر شد.

با وجود تمامی تکذیب ها و وعده ها )!( قیمت 
»بلیت های سینما« به 22500 تومان افزایش یافت!

به  جادوگر«  با  سینمایی»ملاقات  فیلم 
کارگردانی حمید بهرامیان آماده نمایش شد.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم پاپ راک »مهندس دریافت شد« Roger the Engineer اثری از گروه مشهور و 
باسابقه یاردبردز است. یاردبردز یکی از برترین گروه های تاریخ موسیقی است که اگرچه 
از حیث تجاری جز گروه های موفق به حساب نمی آید؛ اما با ابداعات خود تاثیر زیادی 
بر موسیقی دهه ۶۰ میلادی و روند موسیقی راک نهاد و همچنین در رشد برخی از 
مطرح ترین گیتاریست های تاریخ نقش به سزایی داشته است. این آلبوم، چهارمین 
مجموعه این گروه و تنها آلبومی است که در آن گیتاریست مشهور »جف بک« در بدو 
دوران فعالیت حرفه ای حضور دارد. آلبوم مهندس دریافت شد، اثری خلاقانه و سرشار 
از نوآوری است که نسبت به زمان خود و حتی امروز، پیشرو محسوب می شود. این 
آلبوم موفق ترین اثر این گروه در بریتانیا است که توانست به رده ۲۰ جدول فروش این 
کشور راه یابد و همچنین به رده ۵۲ جدول فروش بیلبورد برسد. نام این آلبوم در کتاب 
۱۰۰۱ آلبومی که باید پیش از مرگ شنید، گنجانده شده است و مجله رولینگ استون 
آن را در رده ۳۵۰ در میان ۵۰۰ آلبوم برتر تاریخ موسیقی جای داده است. این گروه یکی 
از خلاق ترین و موفق ترین گروه های دهه ۶۰ میلادی است که ابداعات زیادی در زمینه 
نواختن گیتار انجام داد و تاثیر زیادی بر سبک هایی چون پانک راک و پراگرسیو راک 

نهاد. این گروه در سال ۱۹۹۲ وارد تالار مشاهیر راک اند رول شد.

1966 / »Roger the Engineer | مهندس دریافت شد«
:: یاردبردز ::

»راه کارلیتو« فیلمی دراماتیک، جنایی و عاطفی به کارگردانی »برایان دی پالما« و محصول 
سال ۱۹۹۳ )میلادی( است. این فیلم براساس رمان راه کارلیتو و بعد از ساعت ها به 
نویسندگی ادوین تورز است. آل پاچینو، شان پن، پنلوپه آن میلر، لوئیس گازمن، جان 
لگویزمائو، ساندرا سانتیاگو و ویگو مورتنسن از بازیگران این فیلم هستند. در خلاصه 
داستان آن آمده:»کارلیتو پس از ۵ سال زندان نزد دوست دختر قدیمش، گیل برمی 
گردد تا او را ملاقات کند. رابطه آن ها به زیبایی از نو آغاز می شود و مرحله به مرحله 
پیش می رود. کارلیتو خلافکاران معروفی را می شناسد اما بخاطر علاقه به دوست 
دخترش نمی خواهد هرگز به زندان بیفتد و از کارهای خلاف کناره گیری می کند اما دیوید 
برای رفع مشکلاتش او را گرفتار می کند و...« دی پالما در کارگردانی این فیلم به خوبی 
انتظار تماشاگر برای دیدن یک فیلم گنگستری درجه یک را اجابت می کند؛ به ویژه آن 
گروه از سینمادوستانی که فیلمساز را با شاهکار دهه ی هشتادی اش، تسخیرناپذیران، 
صورت زخمی و... به خاطر سپرده اند. به یاد بیاورید سکانس فوق العاده ی مترو و دوز بالای 
هیجان اش را که تداعی کننده ی فصلی این چنینی در تسخیرناپذیران است. آل پاچینو نیز 
نقش کارلیتو بریگانته، گنگستری پورتوریکویی که سرش به سنگ خورده، خسته است و 
دیگر حوصله ی گنگستربازی و زندان رفتن ندارد را با شعور و ادراکی والا ایفا می کند که 

ناشی از پختگی آقای بازیگر در چهارمین دهه ی فعالیت هنری اش است. 

1993 / »Carlito’s Way | راه کارلیتو«
:: برایان دی پالما ::

»چاک جان کلاسترمن« نویسنده و مقاله نویس آمریکایی است که بیشتر آثارش روی 
فرهنگ عامیانه ی آمریکا متمرکز است. او تاکنون برای خیلی از مجلات مطرح جهان 
مطلب نوشته است. وی علاوه بر آثار غیرداستانی اش همچنین دو رمان نیز با نام های 
جغد پایین شهری و مرد مرئی به رشته ی تحریر درآورده است. وقتی کتاب اگر اشتباه 
کرده باشم چه؟ را می خوانید محال است شب روی تخت دراز بکشید و فکرتان به 
ایده های قلقلک آمیزش مشغول نشود. کلاسترمن از تاریخ نظریه های علمی گرفته 
تا درک ما از نابغه های تاریخی و علاقه جمعی به سرگرمی و ورزش های حرفه ای 
همه چیز را با طنزی قوی و طولانی به چالش می کشد و درست همان لحظه که فکر 
می کنید در اشتباه بودید، شما را به همان پله ی اول بازمی گرداند. این شما و این 
هم جهان دیوانه ی نویسنده که در آن، چهره های برجسته، جهان های موازی، زمان، 
رویاها، دموکراسی، نمایش های تلویزیونی، ورزش، موزیک و... از هم باز شده و دوباره 
از نو چیده می شوند. این کتاب جهانی جذاب دارد که از ابتدا تا انتها خواننده کنجکاو 
را با خودش همراه می کند. در کتاب آمده:»اگر در مورد همه ی نظراتی که خیلی وقت 
است پذیرفته ایم  و درونمان نهادینه  شده در اشتباه باشیم چه؟ آنقدر که دیگر خود را 
در جایگاهی نبینیم که بخواهیم به اشتباه بودنشان حتی یک لحظه هم فکر کنیم؟«

»اگر اشتباه کرده باشیم چه؟ 
2016 / »But What If We’re Wrong

:: چاک کلاسترمن ::

کتابفیلم موسیقی

اختصاصی

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

کشتی مازندران به عسکری محمدیان سپرده شد

دارنده سه مدال جهان و المپیک رئیس هیات کشتی 
مازندران شد.

دارنده سه مدال نقره جهان و المپیک در یک رقابت حساس 
با »حمید محمدنژاد« -عضو اسبق تیم ملی کشتی آزاد-، موفق 
شد اعتماد اکثریت اعضای مجمع را به دست آورده و سکان 
هایت کشتی مازندران را در دست بگیرد. از همان ابتدا هم 
ریاست هیات محمدیان قابل پیش بینی بود زیرا وی یکی از 
افتخارآفرینان کشتی کشور محسوب می شود که استحقاق 
کسب کرسی ریاست هیات  استان خود را داشت. نگارنده 
ضمن احترام به تمام نامزدهایی که خود را برای احراز ریاست 
هیات مازندران آماده کرده بودند پیشاپیش نیز به این عزیزان 
متذکر شده بودم که این فرصت را به افتخار آفرین المپیک 
استان خود بدهند تا وی در راس هیات بتواند منشا خدمات 
شود. در هر حال انتخابات در یک فضای مناسب و رقابت 
جدی برگزار و پس از یک رقابت جدی و نفسگیر اکثریت 
اعضای مجمع فرد مورد نظر خود را برگزیدند و اکنون عسکری 
محمدیان رئیس هیات استانی شده که حرف نخست را در 
کشتی کشور می زند. با تمام این احوال همین قهرمان جهان 
و المپیک باید توجه داشته باشد که مسئولیت خطیری را 
بر عهده گرفته و از این پس باید تمام مناطق و شهرهای 
مازندران را به یک چشم بنگرد. یازده نامزد هیات استان 
یادشده تا دیروز رقیب بودند و از امروز با هم رفیق اند. رئیس 

جدید هیات باید این هنر را داشته باشد که از تمام نیروهای 
توانمند و خلاق استفاده کند. همین حمید محمد نژاد که پا 
به پای عسکری محمدیان در رقابت انتخابی پیش آمد می 
تواند به عنوان نیروی ارزشمند او را یاری دهد. باید از تجربه 
چهره با تجربه و سرد و گرم چشیده ای چون نقی کلانتری 
بهره بگیرد. اصغر ثمربخش و دست اندرکاران هیات پیشین 
می توانند رئیس جدید را در پیشبرد اهداف عالیه حمایت 
کنند و دیگر رقبای انتخاباتی هر کدام به سهم خود مثمرثمر 
خواهند شد. محمدیان اکنون رئیس است اما باید به خاطر 
داشته باشد که اعضای مجمع مازندران هیات کشتی را به 
رسم امانت تقدیم این قهرمان جهان و المپیک کرده اند. 
قهرمانی که در دوران کشتی از نوابغ عصر خود بود و اینک 
در مسیر آزمون دشوار مدیریت قرار گرفته به همین دلیل 
انتظارات از او بیش از دیگران است. عسکری چکیده کشتی 
است و نباید تعجب کرد اگر تمام حرکات و ی در عرصه 
مدیریت زیر ذره بین قرار داشته باشد. علاقه مندان بیشمار 
کشتی مازندران چشم گذاشته اند تا اقدامات آتی قهرمان 
خود را زیر نظر داشته باشند. آنان از وی انتظار دارند در حد 
نام و جایگاه خود به کشتی مازندران خدمت کند. او از فردا 
باید کفش آهنین برپای کرده و برای اوج و اعتلای کشتی 
استان شب و روز تلاش کند. مشاورین و یارانی که کنار وی 
قرار دارند وظیفه دارند تجربیات خود را بی کم و کاست در 
اختیار وی قرار دهند. امروز دیگر رقابت انتخاباتی به پایان 
رسیده و فصل تازه ای در کشتی مازندران گشوده شده است. 
فصلی که در آن نام عسکری محمدیان به عنوان مسئول اول 
هیات نوشته شده و البته تمام اتفاقات و رخداد های آینده 
را از چشم او خواهند دید.وی باید توجه داشته باشد که  از 
این پس نباید تفاوتی بین آنان که رای خود را به نامزد پیروز 
و رقیب وی دادند وجود داشته باشد. مفهوم اتحاد و همدلی 
همین است و رمز موفقیت در آینده نیز چنین معنا می شود. 

در این باره باز هم خواهیم نوشت و بی هیچ تردیدی وظیفه 
خود می دانیم در مقام نماینده افکار عمومی اقدامات و 
عملکرد قهرمان افتخار آفرین گذشته  ایران و رییس فعلی 
هیات کشتی مازندران را مورد نقد و بررسی قرار دهیم. عسگر 
محمدیان در دوران قهرمانی محبوب مردم بود و آرزو داریم 
در عرصه مدیریت نیز محبوب بماند. حق رفاقت و دوستی با 
او به جای خود اما در جایی که لازم باشد از گزند نقد مصون 
نخواهد بود. بدیهی است در حد توان و بضاعت  انذار و 
تبشیر خواهیم کرد. در چنین فضایی کسب موفقیت برای 
رییس جدید هیات کشتی مازندران قابل پیش بینی است. 
به شرطی که از خرد جمعی و اکثریت نیروهای تاثیر گذار 

استفاده کند.
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روزنامه

7 ورزشی

»امیری  جوانان  و  ورزش  وزیر  سوی  از  خردادماه   8
خراسانی« که مدیر ورزش موسسه کیش بود به عنوان 
سرپرست فدراسیون پرورش اندام و بدنسازی منصوب 

شد.
طبق اساسنامه انتخابات فدراسیون ها سرپرست 3 ماه 
فرصت دارد مقدمات تشکیل مجمع انتخابات فدراسیون 
را آماده کند و به امور مجامع اعلام کند که ما آماده 

برگزای انتخابات هستیم.
متاسفانه 90 درصد افرادی که به عنوان سرپرست انتخاب 
می شوند برای خود این حق را قایل هستند که دوره 
سرپرستی را کش دار کنند و گاه تا یکسال و بیشتر هم 

طول می کشد.

چرا اینکار را می کنند؟

سرپرست یک نیروی موقت است و فقط به عنوان یک 
فرد بی طرف می آید تا انتخابات در نهایت مساوات بین 
همه کاندیداها برگزار شود ولی از آنجا که سرپرستانی که 
بیرون از قاعده ورزش براین موارد گمارده می شوند خود 
را فراتر از یک دوره سرپرستی سه ماهه می دانند زیاد 
توجهی به اساسنامه ندارند و برایشان هیچی هم مهم 
نیست. نه بالا و پایین شدن مسابقات و نه دلسردی 
نیروها و ورزشکاران و مربیان و کمیته ها چون این 
عوامل نمی توانند روی ایده های سرپرست حساب باز 
کنند و می دانند که تصمیمات سرپرست تاریخ مصرف 
دارد و بلافاصله بعد از تعیین رییس ممکن است تمام 
طراحان  نیت  اینکه  شود.  وتو  سرپرست  تصمیمات 
انتخاب سرپرست موقت ابتدا خیر بود تا کاندیداها در 
عین عدالت و مساوات با هم رقابت کنند شکی نداریم 
سرپرست  انتخاب  که  شد  مشخص  زود  خیلی  ولی 

خیانتی بزرگ به ورزش کشور است.

یک مثال کوتاه برای روشن شدن موضوع:

از خودم شروع می کنم و به هیچکس هم تهمتی نمی 
زنم. بنده را به عنوان سرپرست انتخاب کرده اند. روز 
اول که می روم وارد فدراسیون می شوم می بینم تمام 
پرسنل و مدیران بالایی و پایینی چنان خبردار جلویم 
رژه می روند که همان بدو ورود احساس قدرت به من 

دست می دهد.
منشی و صبحانه مرتب و نهار سفارشی و گزارش های 
رسمی و غیر رسمی و ماشین و راننده و مسافرت های 
داخلی و خارجی و خرید های ریز و درشت فدراسیون 
و رسانه ها و مصاحبه و روی آنتن رفتن و... همه به 
یکباره انسان را وسوسه می کند که عجب جایی آمده ام.
ذیحساب و کارپرداز که به کارمندان هشدار می دهند 
چایی و قند تمام شده و دیگه تا انتخاب رئیس خبری 
نیست حساب و کتاب ها را برایم هر روز تقدیم می 
و چند  اینجا هست  میلیون  ده  قربان چند  که  کنند 
ده میلیون آنجا و اجاره فلان سالن این قدر و اجاره 
آن یکی سالن این قدر، دو تا مسافرت خارجی، دو تا 
دعوتنامه اروپایی و اجلاس جهانی و بلیط فرست کلاس 
و خلاصه اینکه تا دیروز که می رفتم فدراسیون چایی 
را آبدارچی به اکراه جلو من می گذشت و آن هم چنان 
استکان و نعلبکی را محکم روی میز می کوفت که 
نصف چایی توی نعلبکی می پاشید از امروز با سینی 

تمیز و یک فنجان نو و نعلبکی با یک دستمال کاغذی 
تمیز تا شده روی نعلبکی و شکلات و قند و کشمش 
و مویز و خرما و... والبته صبح- نان بربری دو بر با پنیر 
لیقوان و عسل کوه های سبلان که یکی از کارمندان از 
روستا برای خودشان سفارشی آورده و می گوید شما 
میل کنید و مزه این عسل را با بقیه عسل ها مقایسه 
کنید! هنوز دو هورت چایی نخورده چایی را عوض می 
کند و سرکار خانم منشی ده نفر را پشت در نگه داشته 
چون من جلسه دارم ولی در حقیقت دارم صبحانه می 
خورم؛ البته صبح قبل از ورودم سفارش داده یک دسته 
گل رز خوشبو درون یک گلدان زیبا روی میزم گذاشته و 
خلاصه بعد از میل صبحانه وارد می شود با یک لبخند و 

با آرامی لیست مراجعین را می دهد.
همین روز اول یک نفس عمیق می کشم و برنامه ای 
6 ماهه برای خودم می چینم. دور و بری ها هم که از 
طولانی شدن دوران سرپرستی به نان و نوایی بهتر می 
رسند چندین راهکار می دهند تا سه ماه به 6 و 9 و 
12 ماه افزایش یابد. بره کشون این اطرافیان و مدیران 
میانی که اصلا در هیچ جا خیلی به حساب نمی آیند 
بلبشو  ولی کار اصلی دست همان هاست در همین 
بخواهم  تا من موقت  دوران سرپرستی موقت است. 
هر از بر تشخیص دهم 50 تا اسناد مساله دار قبلی را 
امضاشو ازم گرفتند و 50 تا سند هم برای آینده روی میز 
من می گذارند و چون نمی دانم چی به چی هست و 
می دانم بعد که رفتم کاری به کار من ندارند امضا می 
کنم و آن ها شادمان از نادانی من و من خوشحال از 

اینکه عجب نیروهای گوش به فرمانی هستند.
بعد هم که با جرثقیل بنده را از فدراسیون و سرپرستی بر 
می دارند و انتخابات را با اکراه برگزار می کنم بودجه یک 
ساله که برباد رفته بماند نیمی از بودجه سال بعد را هم 
فاکتور دادم و هزینه کردم آن هم توسط همین هایی 
که گفتم! خیلی ممنون آقا. دست شما هم درد نکند. 

بفرمایید این هم کلید فدراسیون دست شما...
بخورد  فدراسیون  به  گذرم  که  فردای سرپرستی  از  باز 
همان نعلبکی و سینی درب و داغون و چایی سرد و 
باشم فحش  رفتار کرده  اگر خوب  تاره  برخورد سرد و 
ندهند و در اتاقشان را به روی من نبندند. اما من خودم 
را در همین یک سال تا اندازه ای جا به جا کردم و زندگی 
یک سر و شکلی گرفته و نقشه می کشم برای سرپرستی 
یک جای دیگر و چون خوب مزه داده اینبار برای ریاست 

برنامه ریزی می کنم!
گفتم که من خودم را جای یک سرپرست گذاشتم و 
لحظاتی خوش بودم و قصد ندارم این نوشته را تعمیم 
به دیگر سرپرستان بزرگوار بدهم چون اصلا این هایی که 
گفتم در فدراسیون های ما وجود ندارند! و من خودم را 

لحظاتی دل خوش کردم پس کسی به خودش نگیرد. و 
اما چرا این مقدمه را آوردیم؟

اکنون فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام که مستقیم با 
سلامت مردم سر و کار دارد، اخبار رسیده از زمان ریاست 
قبلی بسیار تکان دهنده است و گفته می شود بسیاری 
از باشگاه های دارای مجوز که در دوران کرونا هم به 
صورت زیرزمینی فعالیت داشته و دارند یک داروخانه 
مجهز هم هرکدام برای خود دایر کرده اند و اکنون در 
دوران سرپرستی هر کاری که دلشان بخواهد انجام می 
دهند و یقینا سرپرست آنقدر درگیر مسائل اداری هست 

که فرصت رسیدگی به این موارد را پیدا نمی کند!
به خصوص جناب امیری خراسانی که از یک مجموعه 
گسترده و بزرگ مثل موسسه ورزش کیش به یک جای 
محدود تر آمده و طبعا آن انگیزه را برای کار جدی ندارد. 
دو دلیل دارد. یک اینکه سرپرست موقت است و دوم که 
از جایی بزرگ به یک فضای محدود تر آمده. در کیش 
هرجور امکانات و بودجه که می خواسته در اختیارش 
بوده اما اینجا برای بنزین ماشین فدراسیون هم ده تا 

صورتجلسه لازم دارد.
نمی دانیم که آیا امور مجامع وزارت ورزش دستوری 
برایش صادر شده که فراخوان بدهید برای ثبت نام و 
تشکیل مجمع یا هنوز فرصت نکرده اند اما فکر می کنم 
خود امور مجامع باید دست به کار شود و فعلا فراخوان 
ثبت نام را بدهد و ببینیم چه کاندیداهایی با کدام عیار 
و پشتوانه مدیریتی وارد عرصه می شوند بعد موضع 

خودمان را اعلام می کنیم.
براساس شنیده ها یکی از مدیران موفق دانشگاهیکه 
و  دانشگاهی  ورزش  در  مدیریتی  درخشان  سوابق 
انتخابات دو سال  فدراسیونی بزرگ و مهم را دارد در 
پیش همین فدراسیون پرورش اندام، آرای وی برابر با 
آرای رئیس فدراسیون بود در مرحله اول اما در مرحله 
دوم به شکل فیثاغورثی وی را تسلیم کردند تا جناب 
پورعلیفرد بر اریکه قدرت بنشیند و عمر مدیریتش نیز 
قبل از دوره 4 ساله نیمه تمام رها شد. حال، فدراسیون 
نیاز به یک مدیر توانمند، دارای نفوذ، کاربلد، آشنا به 

فوت و فن کار و جوان و با تجربه دارد.
امیدواریم راه برای یک انتخابات سالم باز شود تا هر 
و  کاندیدا شوند  دارند  بزرگواران که صلاحیت  از  کدام 
مجمع بهترین تصمیم را بگیرد. با شناختی که از وزات 
ورزش داریم برای اینگونه موارد بی طرفی خود را سعی 
می کند حفظ کند اما نگرانیم که دوره سرپرستی آنقدر 
طولانی شود که رئیس آینده نیمی از توانش را برای 

خرابی های این دوره گذر موقت بگذارد!
انشالله قبل از پایان دوره سه ماهه انتخابات فدراسیون 

پرورش اندام برگزار و رئیس آن مشخص شود...

گزارش 

هر روز که بگذرد اتفاقات ناگوارتری می افتد؛

سرپرست موقت؛ خیانتی بزرگ در حق فدراسیون های ورزشی 
از آنجا که سرپرستانی که بیرون از قاعده 
شوند  می  گمارده  موارد  براین  ورزش 
خود را فراتر از یک دوره سرپرستی سه 
ماهه می دانند زیاد توجهی به اساسنامه 
ندارند و برایشان هیچی هم مهم نیست. 
نه  و  مسابقات  شدن  پایین  و  بالا  نه 
دلسردی نیروها و ورزشکاران و مربیان 
و کمیته ها چون این عوامل نمی توانند 
روی ایده های سرپرست حساب باز کنند 
و می دانند که تصمیمات سرپرست تاریخ 
تعیین  از  بعد  بلافاصله  و  دارد  مصرف 
تصمیمات  تمام  است  ممکن  رییس 
سرپرست وتو شود. اینکه نیت طراحان 
انتخاب سرپرست موقت ابتدا خیر بود تا 
کاندیداها در عین عدالت و مساوات با 
هم رقابت کنند شکی نداریم ولی خیلی 
زود مشخص شد که انتخاب سرپرست 

خیانتی بزرگ به ورزش کشور است.

به  گذرم  که  سرپرستی  فردای  از  باز 
فدراسیون بخورد همان نعلبکی و سینی 
برخورد  و  سرد  چایی  و  داغون  و  درب 
باشم  رفتار کرده  خوب  اگر  تاره  و  سرد 
فحش ندهند و در اتاقشان را به روی من 
را در همین یک  اما من خودم  نبندند. 
سال تا اندازه ای جا به جا کردم و زندگی 
یک سر و شکلی گرفته و نقشه می کشم 
چون  و  دیگر  جای  یک  سرپرستی  برای 
خوب مزه داده اینبار برای ریاست برنامه 

ریزی می کنم!

امیدواریم راه برای یک انتخابات سالم باز 
شود تا هر کدام از بزرگواران که صلاحیت 
بهترین  مجمع  و  شوند  کاندیدا  دارند 
تصمیم را بگیرد. با شناختی که از وزات 
ورزش داریم برای اینگونه موارد بی طرفی 
خود را سعی می کند حفظ کند اما نگرانیم 
که دوره سرپرستی آنقدر طولانی شود که 
رئیس آینده نیمی از توانش را برای خرابی 

های این دوره گذر موقت بگذارد!

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار
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سردار و طارمی بمب نقل و انتقالات
 فوتبال ایران؟

در انتظار دو انتقال تاریخی
همیشه  ایران  فوتبال 
اروپا  ارزشمندی به  بازیکنان 
فرستاده است، بازیکنانی که 
به  نسبت  تعدادشان  شاید 
بوده  کمتر  شرقی  بازیکنان 
اما عملکردشان همیشه قابل 
دفاع است، از بزرگانی مانند 
کریمی،  علی  دایی،  علی 
مهدی مهدوی کیا، جواد نکونام، مسعود شجاعی، بازیکنانی که 
سال های سال در تیم های بزرگی مثل بایرن مونیخ و دورتمند 
افتخار آفرینی کرده اند در بین این لژیونر های ایرانی جوانانی 
هم حضور دارند که آینده فوتبال ایران را می سازنند، بازیکنانی 
مانند مهدی طارمی، سرادر آزمون، علیرضا جهانبخش، سفید 

عزت اللهی، کاوه رضایی، برادران محمدی و علی قلی زاده.
سردار آزمون و مهدی طارمی دو مهاجم ارزنده و تاثیر گذار 
تیم ملی ایران، حالا با عملکرد درخشانشان مشتریان زیادی در 

فوتبال اروپا پیدا کرده اند.
سردار در چند سال حضور خود در فوتبال اروپا که اغلب در 
شرایط ایده آلی قرار داشته و با یک روند صعودی امسال هم 
یکی از بهترین بازیکنان زنیت قهرمان روسیه بوده است، دو 
گل به یادماندنی آزمون با پیراهن روستوف به بایرن مونیخ 
و اتلتیکو مادرید در همان سال های اول حضور او در فوتبال 
اروپا، نوید بخش ظهور یک مهاجم ایرانی موفق در فوتبال اروپا 
را می داد. میلان، لاتزیو و آرسنال سه مشتری پر و پا قرص 
مهاجم ترکمن تیم ملی ایران هستند که به طور قطع اگر 
انتقال آزمون به یکی از این سه تیم عملی شود برای فوتبال 
ما تحفه ای ارزشمند خواهد بود، هزینه انتقال سردار از زنیت 
حدود سی میلیون یورو برآورد شده است، مبلغی که سردار 
ایرانی را تبدیل به گران ترین بازیکن تاریخ فوتبال ایران خواهد 

کرد .
دیگر مهاجم موفق این روز های فوتبال ما، مهدی طارمی 
است. به اعتقاد خیلی ها طارمی کمی دیر به فوتبال اروپا 
رفته اما باتوجه به عملکرد و توانایی های غیرقابل انکار مهاجم 
بالاترین سطح  در  او  باز هم پیشرفت  بوشهری کشورمان، 

فوتبال قابل پیش بینی است.
مهدی طارمی در این روزها با استفاده از تبحر فوق العادش در 
پنالتی گرفتن و زدن ضربات آخر نامش را شدیدا بین هواداران 
فوتبال پرتغال معروف کرده ، مهاجم ایرانی ریوه آوه از سه تیم 
بزرگ و شاخص فوتبال پرتغال پیشنهاد دارد، پورتو، بنفیکا و 
اسپورتینگ لیسبون سه تیمی هستند که برای مهاجم ایرانی 

و گلزن لیگ پرتغال حاضرند هزینه سنگینی پرداخت کنند.
فوتبال ایران در آستانه دو انتقال بزرگ است، قطعا نهایی شدن 
انتقال طارمی و آزمون می تواند خبر خوشایندی برای فوتبال 
ایران باشد، باز شدن پای بازیکنان ایرانی به تیم های بزرگ 
جهان می تواند کمک شایانی به فوتبال ما کند و منجر به دیده 
شدن و انتقال جوانانی مثل مهدی قایدی و مهدی ترابی شود. 
در نهایت باید دید بمب های نقل و انتقالات ایرانی در فوتبال 

اروپا منفجر می شود یا خیر...

ورزش تیراندازی یکی از ورزش های کهن است که از 
زمان شکل گیری زندگی انسان، جایگاهی خاص و حیاتی 
داشته و ادامه زندگی منوط به انجام این امر برای تهیه 
غذا از طریق شکار بوده و با گسترش تمدن و استفاده 
از این فن آوری برای کشور گشایی و یا دفاع محسوب 

شده است.
در فعالیت های امروزی »تربیت بدنی و ورزش« جهت 
ارتقاء توانایی تمامی احاد جامعه علاقمند به حفظ تقویت 

جسم، نشاط و آرامش روحی و روان استفاده می گردد.
تجربه بشری در طی سالیان طولانی ثابت کرده که ورزش 
نقش برجسته و انکار ناپذیر در کیفیت زندگی داشته و از 
آنجا که رشد و کمال معنوی انسان منوط به سلامت و 
قوت جسم او می باشد لذا با انجام حرکات منظم، تغذیه 

صحیح و توجه به مهارتهای یادگیری حاصل می گردد.
ورزش تیراندازی در بین سایر رشته های ورزشی از جمله 
فعالیت های پر طرفدار می باشد، کاربرد تفریحی و حرفه 
ای داشته و همچنین جهت تمرکز ذهنی و افزایش قدرت 

روحی و ورزیدگی های جسمی دارد.

تیراندازی در ایران

چهار  دارای  ایرانیان  یونانی،  مورخ  »هردوت«  گفته  به 
گفتند،  می  راست  جوانمردبودند،  بودند:  ممتاز  صفت 
راست بر اسب می نشستند و راست تیر می انداختند. 
ویژگی هایی که یک ایرانی را از مردمان سایر ملل جهان 

تمیز می داد.
باره  در  هایش  یادداشت  از  دیگر  بخشی  در  هرودوت 
جنگاوری و دلیری ایرانیان و علت پیروزی های آن ها 
می نویسد: مردم ایران از دوران نوجوانی فرزندان خود را 
طوری با اسب و تیرو کمان آموزش می دهند که سوار 
براسب در حال تاخت و تاز به چهار طرف کمان می کشند 
و تیر رها می کنند و این فن زیبا و منحصر به فرد را 

قیقاچ می گویند. برای همین است که ایرانیان ببر هر 
دشمنی تفوق حاصل می کنند چون بسیار آماده و سریع 

و جنگاور هستند.
در کتاب حماسی شاهنامه فردوسی اشعاری وجود دارد 
که حاکی از نقش تیراندازیدر بین ایرانیان قدیم و جنگ 
های آنان بوده است و بارها از حاکمان، دلیران و رزم 
آورانی نام می برد که در هنگام بزم و شکار برای سرگرمی 
خود و مشاهده قدرت و جسارت شاهزادگان و دیگر نام 
آوران مسابقات تیراندازی را تشکیل داده و برندگان آن را 

با دریافت جوایز مفتخر می نمودند.
ورزش در ایران زمین از دیرباز از اولویت بالائی برخوردار 
بوده است، در میان کشورهای شرقی مردمان این مرز 
و بوم جزء معدود کشورهایی بوند که در تمام تعلیم و 
تربیت بدن و توانایی جسمی به عنوان مهم ترین وسیله 
برای فراهم آوردن سپاهیان سلحشور و پیروزمند پی برده 
بودند و آن را در بین فرزندان خود تاکید می کردند و 
ورزش هایی چون تیراندازی، سوارکاری و شمشیرزنی را 

در اولویت خود قرار می دادند.
در جاهای دیگر مانند مراسم مذهبی، تعطیلات سال نو و 
جشن ها و وقایع دیگر که مرسوم بوده از سلاح استفاده 
می کردند و برای هر برنامه تیراندازی جوایزی در نظر 
گرفته و در پایان برنامه به برندگان اهدا می شد، تیراندازی 
از معدود رشته های ورزشی است که در آن شرط بندی و 
برد و باخت تحریم نشده و ورزشکاران و تماشاچیان می 
توانند برای ایجاد انگیزه و بالا رفتن کیفیت تیراندازی خود 

با حریفان و تماشاچیان شرط بندی کنند.
میلادی   1958 سال  در  ایران  تیراندازی  فدراسیون 

)1337شمسی( تشکیل شده که سهم زیادی در توزیع 
مدال های آسیایی و جهانی دارد.

اکنون تیراندازی به عنوان یک رشته پرمدال در المپیک 
و بازی های آسیایی از اعتبار و ارزش بالایی برای ارتقای 

جایگاه کشورها در توزیع مدال ها برخوردار است.
22  ماده در تیراندازی وجود دارد و برای هر ماده اگر 4 
مدال در نظر بگیریم 88 مدال فقط رشته تیراندازی در 
المپیک دارد در حالیکه تمام رشته های وزنه برداری و 
کشتی آزاد و فرنگی را روی هم بگذاریم به تعداد مدال 

های تیراندازی نمی رسد.
المپیکی است  بحث مقایسه است و چون یک رشته 
دارای جایگاهی ویژه است. از این رو انجمن تیراندازی 
کارگران تهران با هدف ایجاد شور و نشاط در بین کارگران 
سعی می کند ارزان ترین و سهل و اولوصول ترین مواد 
تیراندازی را برای مسابقات در نظر بگیرد، خوشبختانه 
کارخانجات و موسسات و شرکت ها حمایت های خوبی 

برای آموزش کارکنان و کارگران خود دارند.
در هر حال انجمن تیراندازی کارگران با هدف ایجاد شور 
و نشاط در بین کارگران و البته با حمایت کارخانجات و 
مدیران و کارفرمایان علاقمند، هم دوره های آموزشی را در 
دستور کار دارد و هم اینکه مسابقاتی را به مناسبت های 

مختلف در تقویم خود داریم.
امسال نیز به مناسبت گرامیداشت روز خبرنگار در تلاش 
هستیم تا مسابقاتی را برای خبرنگاران رسانه ها برگزار 
کنیم که پس از انجام توافقات اولیه و تعامل با انجمن 
برگزاری  نویسندگان و خبرنگاران ورزشی زمان و محل 

مسابقات جام رسانه ها اعلام خواهد شد.

مکث

مسابقات تیراندازی به مناسبت گرامیداشت روز خبرنگار
حرف خر

محمدرضا ولی زاده آلاشتی

  خبرنگار

بهرام حسینی

 رئیس انجمن تیراندازی 
کارگران

لوئیس ساها ستاره سابق منچستریونایتد با ستایش 
مارکوس راشفورد ستاره جوان این تیم می گوید او از نظر 

فوتبالی در سطح کیلیان امباپه است.
از  لوئیس ساها ستاره سابق منچستریونایتد و یکی 
هواداران  برای  باشگاه  این  ادوار  محبوب  ستاره های 
این  راشفورد ستاره جوان  از مارکوس  شیاطین سرخ، 
روزهای یونایتد تمجید کرده و می گوید او از نظر فوتبالی 
دقیقا هم سطح کیلیان امباپه پدیده بزرگ فرانسوی است.
راشفورد در فصل جاری برای یونایتد درخشان ظاهر شده 
و در 32 مسابقه 19 گل به ثمر رسانده و 6 پاس گل داده 
است. این در حالی است که مصدومیت جدی از ناحیه 
کمر در ماه ژانویه در روند درخشش راشفورد خلل به وجود 
آورد ولی او روز جمعه در بازی تیمش مقابل تاتنهام 

دوباره از ابتدا به عنوان بازیکن فیکس به میدان رفت.

ساها در صحبت های خود درباره راشفورد گفت:»راشفورد 
با امباپه قابل مقایسه است. از نظر مهارت و توانایی؟ 
بله. هر دوی آن ها بازیکن های خیلی سریعی هستند 
و مهارت تکنیکی لازم برای رها شدن از موقعیت های 

دشوار و عبور از دو یا سه مدافع را دارند.«
ستاره سابق یونایتد در ادامه گفت:»از نظر پست بازی 
هم مارکوس و کیلیان خیلی شبیه هستند. هر دو مایل 
به بازی در کناره ها هستند ولی در نوک خط حمله هم 
عالی کار می کنند. نقطه قوت کیلیان این است که خیلی 

سریع الانتقال است و هرگز به یک حرکت یا موقعیت 
دو بار فکر نمی کند. این را در راشفورد هم به خوبی 
می شود دید. از نظر کیفیت بازی آن ها بدون تردید 
در یک سطح هستند. اما نباید فراموش کرد راشفورد 

عضو تیمی است که دوران گذار را طی می کند.«

»لوئیس ساها«: مارکوس راشفورد در سطح امباپه است 

جهان فوتبال


